
Protokół nr 43.2014

 z posiedzenia Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się  w dniu 21 lutego 2014 roku w godzinach 1100 – 1300.

Obrady Komisji prowadził Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski.
W  posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji  w/g  załączonej  listy   obecności;  na    15 
członków   Komisji   w   posiedzeniu  uczestniczyło  14.  W  związku  z  tym  obrady  Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Adam Rydzewski.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Naczelnik Wydziału Mienia  Komunalnego – Andrzej Semeńczuk,
• Kierownik Referatu Komunalnego – Zdzisław Smalec,
• Naczelnik Wydział Planowanie przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  - Marta 

Herbszt,
• Komendant Straży Miejskiej – Krzysztof Skiba,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju – Renata Samełko,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Katarzyna Podlecka, 
• Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. - Halina Bender,
• radca prawny Urzędu Miasta – Ewa Orłowska. 

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Informacja  o zgłoszonych żądaniach,  o  których mowa w art.  36 ust.  1-3 i  ust.5  i  wydanych 

decyzjach,  o  których  mowa  w  art.  37  ust.  6  i  7  ustawy  z  27  marca  2003r.  o  planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym w okresie od 1 kwietnia 2013r. do 31 stycznia 2014r.

4. Opinia do projektów uchwał:
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2014,
3)  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 

bezdomności zwierząt w 2014 r.,
4)  w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego, 

obejmującego  obszar  położony  na  terenie  miasta  Ełk  w  rejonie  ulic  Cmentarnej, 
Kochanowskiego, Matejki, Kilińskiego, Koszykowej i Pięknej w Ełku, zwanej „Ełk-Piękna II”,

5) w  sprawie  podpisania  porozumienia  o  współpracy  pomiędzy  Gminą  Miastem  Ełk 
a  Administracją Miasta Alytus (Republika Litewska),

6) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału miasta Ełku na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic 
i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,

7) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału miasta Ełku na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 
numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych,

8) w sprawie nadania nazwy ulicy (Produkcyjna).
5. Projekt opinii w sprawie projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Ełk na terenie położonym w obrębach Nowa Wieś Ełcka, Mącze, Mąki, 
Malczewo, Szarejki, Rostki Bajtkowskie, Ciernie, Niekrasy, Bajtkowo, Karbowskie, Talusy.

6.  Wydanie opinii Komisji do wniosku  Stowarzyszenia „Dobry Duch Samorządu” z Ełku.



7. Sprawy różne i wolne wnioski. 
Do punktu 1- go

Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  zapoznał  zebranych  z  proponowanym 
porządkiem obrad  Komisji informując, że do Komisji zostało skierowane pismo Prezydenta Miasta 
dotyczące zaprzestania stosowania soli do usuwania śliskości w okresie zimowym. Jest to wniosek 
Stowarzyszenia „Dobry Duch Samorządu” z Ełku. Prezydent Miasta prosi o wydanie opinii do tego 
wniosku. Byłaby to opinia Komisji w pkt. 6.

Radny Bogusław Wisowaty zawnioskował  o wykreślenie  z  porządku obrad w pkt.  Opinia 
Komisji  do  projektów  uchwał  -  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Miasta Ełk na 2014 rok,  był on 
już opiniowany przez merytoryczne Komisje..

Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”-  jednomyślnie  przyjęli  wniosek 
radnego Przewodniczącego Komisji Wojciecha Kwiatkowskiego.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”-  jednomyślnie  przyjęli  wniosek 
radnego Bogusława Wisowatego.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”-  jednomyślnie  przyjęli  porządek 
obrad jak wyżej wraz z wnioskowanymi zmianami.

Do punktu  2 – ego
Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski zwrócił się o zgłaszanie uwag do  protokółu 

z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i jednomyślnie, poprzez aklamację   przyjęli protokół 

nr 42.2014 z dnia 24 stycznia 2014 r.

Do punktu  3- go
Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił informację o zgłoszonych żądaniach, o których 

mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust.5 i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy 
z 27 marca 2003 r.o  planowaniu  i  zagospodarowaniu przestrzennym w okresie  od 1 kwietnia 
2013r. do 31 stycznia 2014 r.  - informacja w załączeniu do protokołu .Jeśli chodzi o konsekwencje, 
to wzrosła wartość działki i do kasy miasta właściciele mają wpłacić 2.900 zł.

Komisja nie wniosła uwag i poprzez aklamację  przyjęła informację o zgłoszonych żądaniach, 
o których mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust.5 i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 
ustawy  z  27  marca  2003  r.  o  planowaniu   i  zagospodarowaniu  przestrzennym  w  okresie 
od 1 kwietnia 2013r. do 31 stycznia 2014 r.   

Do punktu  4- go
 Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów uchwał  związanych  tematycznie  z  pracą 

Komisji:
1 i 2) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027, który zawiera zmianę:
W załączniku Nr 1 do uchwały:
Zmiany w roku 2014 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
a) zwiększa się dochody bieżące budżetu o kwotę 35 264 zł – dotacja na zadanie zlecone,
b) zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 1 847 561 zł, w tym:
 - wydatki bieżące o kwotę 494 561 zł (remonty w oświacie – 187 000 zł,   projekt oświatowy 
Comenius – 7 697 zł, dotacje dla Biblioteki i Muzeum Historycznego  - 53 000 zł, remonty dróg – 
42 000 zł,  wypłatę dodatków energetycznych ze środków  pochodzących z dotacji – 35 264 zł, 
zieleń miejską - 55 000 zł, ochronę zdrowia –  funkcjonowanie poradni laktacyjnej – 51 600 zł, 
usuwanie usterek na Stadionie Miejskim – 63 000 zł),
- wydatki majątkowe o kwotę 1 353 000 zł (inwestycje drogowe: ul. Wileńska  – 85 000 zł, ul. 
Norwida – 124 000 zł, ul. Miłosza – 400 000 zł, drogę dojazdową 13KD na os. Kajki – 250 000 zł, 
budowę  Cmentarza  Komunalnego  Nr  3  w  Bartoszach   –  300 000  zł,  przebudowę  Miejskiego 



Przedszkola Perełka – 181 000 zł, zakupy  inwestycyjne w oświacie 13 000 zł),
c) zwiększa się przychody budżetu z tytułu wolnych środków o kwotę 1 812 297 zł, deficyt będzie 
wynosił 1 965 521 zł.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 
Ełku na 2014 rok:
I) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Promocji, Sportu i 
Kultury
1. Zwiększeniu dotacji dla Miejskiej Biblioteki Publicznej – zgodnie z prośbą P. Dyrektor MBP. 
Środki w wysokości 10 000 zł (dział 921 rozdział 92116) przeznaczone zostaną na zakup nowości 
wydawniczych związanych z krajami Unii Europejskiej (z okazji 10 rocznicy członkostwa Polski 
w Unii Europejskiej) i będą pochodziły z wolnych środków.
2. Zwiększenie dotacji dla Muzeum Historycznego o kwotę 23 000 zł (dział 921 rozdział 92118) 
z wolnych środków, z przeznaczeniem na zakup zabytkowego taboru kolejowego znajdującego się 
na stacji EKW.
3. Zwiększenie dotacji dla Muzeum Historycznego (dział 921 rozdział 92118) o kwotę 406.890 zł 
z  przeznaczeniem na  utrzymanie  i  działalność  EKW.  Ełcka  Kolej  Wąskotorowa   do  1  marca 
znajdowała się w strukturze MOSiR, od marca będzie w Muzeum Historycznym w Ełku.
Brakujące 20.000 zł na wynagrodzenia pracowników EKW pochodzą z wolnych środków.
II) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Mienia 
Komunalnego 
1. Zwiększenie  wydatków  (dział  900  rozdział  90004  §  4300)  o  kwotę  40  000  zł,  z  wolnych 
środków,  na  przeprowadzenie  corocznej  wiosennej  pielęgnacji  drzewostanu  wzdłuż  pasów 
drogowych w Ełku. Do przycinki zostało zakwalifikowanych w roku poprzednim 118 drzew, do 
wycinki 15.
2. Zwiększenie wydatków (dział 900 rozdział 90004 § 4210, § 4300) o kwotę 15 000 zł z wolnych 
środków na  zakup odzieży roboczej,  wody,  niezbędnego sprzętu  dla  30  osób zatrudnionych w 
ramach  brygady interwencyjnej  –  13 000 zł  oraz  2 000 zł  na  zakup  ciepłych  posiłków dla  tej 
brygady.
3. Zwiększenie wydatków (dział 600 rozdział 60017 § 4270) o kwotę 42 000 zł z przeznaczeniem 
na  dofinansowanie  wydatków  związanych  z  współfinansowaniem  kosztów  remontu  drogi 
dojazdowej z zatoką postojową przy budynkach Gdańska 4 i 6 w Ełku. 
Spółdzielnia Mieszkaniowa „ŚWIT” opracowała kosztorys na wyremontowanie drogi dojazdowej 
wraz z zatoką postojową , z której korzystają mieszkańcy bloków Gdańska 4 i 6. Zarówno parking 
jak i część drogi są usytuowane na działce o numerze geodezyjnym 1-319/21, stanowiącej własność 
Gminy  Miasta  Ełk.  Pozostała  część  (działka  1-1379/2  )  stanowi  własność  Spółdzielni 
Mieszkaniowej „ŚWIT”. Procentowy udział własności terenu objętego remontem wynosi po ok. 
50% dla każdej ze stron. Koszt realizacji zadania to kwota 82 798,68 zł brutto. 
Pismem z  dnia  24.01.2014  r.  Spółdzielnia  Mieszkaniowej  „ŚWIT”  zaproponowała  rozważenie 
możliwości wspólnego wykonania w/w robót w bieżącym roku. 
W  związku  z  powyższym  Wydział  Mienia  Komunalnego  proponuje  zawrzeć  porozumienie 
pomiędzy Spółdzielnią Mieszkaniową ŚWIT oraz Gminą Miasto Ełk w sprawie „Remontu drogi 
dojazdowej i zatoki postojowej przy budynkach Gdańska 4 i 6 w Ełku”. Wysokość wkładu Gminy 
Miasta  Ełk  to  1/2  kosztów  całkowitych  zadania  jednak  nie  więcej  niż  42  tys  zł.  Inwestycja 
prowadzona byłaby przez Spółdzielnię Mieszkaniową „ŚWIT”
4. Zwiększenie  dochodów  i  wydatków  o  kwotę  35 264  zł,  z  w  związku  z  przyjęciem 
i rozdysponowaniem dotacji na zadanie zlecone – dział 852 rozdział 85215.
Środki pochodzą z rezerw celowych projektu budżetu Państwa na 2014 r. i  przeznaczone są na 
wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych za I kwartał 2014 r. dla odbiorców wrażliwych 
energii  elektrycznej  przyznanych  decyzją  nr  FK  5/2014  z  dnia  28  stycznia  2014  Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego.
III) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Spraw Społecznych 
Zwiększenie planu wydatków w dziale 851, rozdziale 85149 rozdziale 4300, z wolnych środków, 



z przeznaczeniem na funkcjonowanie poradni laktacyjnej na terenie Ełku w 2014 r.
Głównym celem Poradni jest wspieranie karmienia naturalnego, które jest najbardziej naturalnym 
sposobem żywienia niemowlęcia. Poradnictwo laktacyjne skierowane jest do kobiet po porodzie, 
które  mają  różnego  rodzaju  problemy  związane  z  karmieniem  naturalnym.  Funkcjonowanie 
Poradni  laktacyjnej  w  naszym  mieście  jest  realizacją  priorytetu  4.  Ełk  Miastem szczęśliwego 
dzieciństwa, zawartego w Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata 
2008-2018, przyjętej Uchwałą rady Miasta Ełku. Ponadto jest rozszerzeniem oferty skierowanej do 
młodych rodziców: funkcjonującej w Ełku od listopada 2012 r. Szkoły Rodzenia. 
Z oferty Poradni laktacyjnej i Szkoły Rodzenia ełczanie mogą korzystać nieodpłatnie.
W Ełku nie  istniała  do tej  pory Poradnia  laktacyjna  a  dotychczasowe funkcjonowanie  poradni 
pokazuje potrzebę udzielania poradnictwa laktacyjnego. Średnio miesięcznie z porad korzysta ok. 
20 młodych mam.
IV) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Edukacji 
1. Na  wniosek  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  nr  4  w  Ełku  zwiększa  się  plan  wydatków 
w rozdziale 80101- na realizację programu COMENIUS. Zwiększenie wydatków o kwotę ogółem 
7.697 zł  jest  niezbędne  w celu  prawidłowego  rozliczenia  i  realizacji  projektu  COMENIUS ze 
środków które nie zostały wydatkowanych w 2013 roku.
2. Na wniosek Dyrektora Gimnazjum nr 1 zwiększa się plan wydatków w rozdziale 80110 
o kwotę 5.000 zł  na zakupy inwestycyjne. Środki przeznaczone są na zakup wycieraczki przed 
wejście do hali sportowej. 
3.  .  Na  wniosek  Dyrektora  Gimnazjum nr  3  zwiększa  się  plan  wydatków  w rozdziale  80148 
o  kwotę  8.000  zł  na  zakupy  inwestycyjne.  Środki  przeznaczone  są  na  zakup  obieraczki  do 
ziemniaków.
4. Na wniosek Dyrektora Centrum Edukacji Ekologicznej zwiększa się plan wydatków w rozdziale 
85407  o  kwotę  9.000  zł  na  usługi  remontowe  związane  z  instalacją  OZE.  Prace  remontowe 
instalacji są niezbędne w celu wykazania trwałości projektu, w ramach którego inwestycja była 
wykonana,  oraz  bezpośrednio  ze  zużyciem  akumulatorów  żelowych,  których  trwałość  wynosi 
około 3 lata.
5. W rozdziale 80195 zwiększa się plan wydatków w paragrafie 4270- zakup usług remontowych o 
kwotę 178.000 zł. 
Zwiększenia ogółem o kwotę 207.697 zł proponuje się pokryć z wolnych środków z 2013 roku. 
V) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Zespół Inwestycji:
1. Budowa ul. Miłosza dział 600 rozdział 60016 § 6050
    Wprowadzenie do budżetu Miasta na 2014 rok nowego zadania inwestycyjnego polegającego na 

budowie ul. Miłosza na osiedlu Kajki i przeznaczenie na ten cel kwoty 400 000 PLN.
2. Budowa drogi dojazdowej 13 KD na os. Kajki dział 600 rozdział 60016 § 6050
    Wprowadzenie do budżetu Miasta na 2014 rok nowego zadania inwestycyjnego polegającego na 

budowie drogi dojazdowej 13 KD na osiedlu Kajki i przeznaczenie na ten cel kwoty 250 000 
PLN.

W/w zadania inwestycyjne wprowadza się w związku z koniecznością wykonania infrastruktury 
sieciowej i dojazdów do terenów, które podlegały sprzedaży w latach wcześniejszych z zasobów 
komunalnych i sfinansowane będą z wolnych środków.
3. Przebudowa ul. Wileńskiej dział 600 rozdział 60016 § 6050
Zwiększenie wydatków ze środków własnych w roku 2014 o kwotę 85 000 PLN z przeznaczeniem 
na dokończenie prac związanych z przebudową ulicy.
2. Przebudowa Miejskiego Przedszkola Perełka dział 801 rozdział 80104 § 6050
Wprowadzenie  do  budżetu  Miasta  na  2014  rok  nowego  zadania  inwestycyjnego  polegającego 
i przeznaczenie na ten cel kwoty 181 000 PLN. W ramach zadania na podstawie wykonanej w roku 
2013 dokumentacji projektowej wykonana zostanie przebudowa budynku przedszkola w zakresie 
zapewnienia właściwych dróg ewakuacyjnych oraz wzmocnień istniejących stropów.
3. I etap budowy Cmentarza Komunalnego Nr 3 w Bartoszach k/Ełku dział 710 rozdział 71035 

§ 6050



Zwiększa się wydatki ze środków własnych w roku 2014 o kwotę 300 000 PLN w związku ze 
zmniejszonym wykonaniem robót w stosunku do harmonogramu rzeczowo – finansowego w 2013 
roku.
4. Zakup usług remontowych dział 926 rozdział 92601 § 4270
Zwiększenie środków o kwotę 63 000 PLN z przeznaczeniem na usuwanie usterek na Stadionie 
Miejskim. Kwota zabezpieczona jest  ubezpieczeniową gwarancją należytego wykonania umowy 
i usunięcia wad z datą ważności do 15 listopada 2014 r.
5. Budowa ul. Norwida dział 600 rozdział 60016 § 6050
Wprowadzenie do budżetu nowego zadania inwestycyjnego i przeznaczenie na ten cel kwoty 124 
000 PLN. W ramach zadania wybudowany zostanie chodnik w ulicy Norwida.
Ogółem zwiększenie wydatków na w/w zadaniach wynosi 753 000 PLN. 
Wydatki poz. 3-5 zostaną sfinansowane z wolnych środków. 
VI) w zakresie pozostałych zmian: 
Zwiększa się wolne środki o kwotę 1 812 297 zł.
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  zwrócił  uwagę  na  pkt.  II.4  Zwiększenie 
dochodów i wydatków o kwotę 35 264 zł, z w związku z przyjęciem  i rozdysponowaniem dotacji 
na zadanie zlecone – dział 852 rozdział 85215. i przeznaczenie ich na wypłatę zryczałtowanych 
dodatków energetycznych za I kwartał 2014 r. dla odbiorców wrażliwych energii elektrycznej – 
prosi o wyjaśnienie.

Naczelnik  Wydziału  Mienia  Komunalnego  Andrzej  Semeńczuk  –  są  to  dopłaty  nie 
przekraczające maksymalnie kwoty 37 zł dla osób, które mają przyznane dodatki mieszkaniowe. 
Jest to obowiązek ustawowy i jest to refundowane.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionych projektów uchwał, w głosowaniu 
wzięło udział 14 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  13  głosami  „za”  (1  radny  wyszedł  w  trakcie 
głosowania)  -  jednomyślnie  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie   zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2014-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  14  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2014 rok. 

3) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do zmiany 
miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego,  obejmującego  obszar  położony na  terenie 
miasta Ełk w rejonie ulic Cmentarnej, Kochanowskiego, Matejki, Kilińskiego, Koszykowej i Pięknej 
w Ełku,  zwanej  „Ełk-Piękna II”-  podjęcie  uchwały podyktowane jest  potrzebą  dokonania  zmian 
funkcji kwartałów: części 21MN; 22MN; 23UH; części 24 KS i 04D1/2.
Kwartał 22MN, część 23UH i 21MN zabudowane są kompleksem obiektów handlowo-usługowych 
oraz magazynowych firmy „CHATA”, znajdujących się na działkach o numerach: 3025/3, 3026/5, 
3026/6,  3026/7,  3026/9,  3026/10,  3027/4,  3028/2,  3854/8  i  3854/11.  Zgodnie  z  ustaleniami 
obowiązującego  planu  część  tego  terenu  przeznaczona  jest  pod  zabudowę  mieszkalną 
jednorodzinną. Linie podziału między kwartałami MN i UH są liniami orientacyjnymi, co pozwala 
na przenikanie funkcji.  Jednakże na przedmiotowym obszarze planowane są kolejne inwestycje 
firmy  CHATA,  co  wymaga  zgodności  stanu  faktycznego  z  ustaleniami  planu.  Wnioski  w  tej 
sprawie właściciel terenu złożył dwukrotnie, w dniach 14 sierpnia 2013 r. i 9 grudnia 2013 r. 
Kwartał  24KS –  jego część  jest  również  własnością  spółki  CHATA i  obecnie  funkcjonuje  jako 
parking  dla  klientów  sklepu.  Zgodnie  z  ustaleniami  planu  jest  to  „teren  istniejących  garaży 
boksowych  do  adaptacji  z  zaleceniem  urządzenia  zieleni  izolacyjnej  od  strony  ulic  i  terenów 
przylegającej  zabudowy  mieszkaniowej  i  usługowej.  Dopuszcza  się  przekształcanie  na  garaże 
wielopoziomowe.” 

Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski  zgłosił następujące uwagi do uwzględnienia:
-  przed  przystąpieniem do  ewentualnego  sprzedania  części  drogi  wewnętrznej  04  D  1/2  należy 
wykonać kanał sanitarny umożliwiający spływ ścieków z posesji przyległych do tej drogi, oraz kanał 
deszczowy odprowadzający wody deszczowe z tej drogi, oraz przyszłego parkingu oznaczonego jako 



obszar 30 KS,
-  rozważyć  ewentualne  włączenie  obszaru  oznaczonego  symbolem  26  UT  MP  do  obszaru 
oznaczonego 27 MN oraz 25 MN, chodzi o uporządkowanie zapisów planu.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 13 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  13  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego, obejmującego obszar położony na terenie miasta Ełk w rejonie 
ulic Cmentarnej, Kochanowskiego, Matejki, Kilińskiego, Koszykowej i Pięknej w Ełku, zwanej „Ełk-
Piękna II”.

4) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt uchwały w sprawie podpisania porozumienia 
o współpracy pomiędzy Gminą Miastem Ełk, a Administracją Miasta Alytus (Republika Litewska).
Celem współpracy jest:

− rozwój  i  tworzenie,  zgodnie  z  kompetencjami  stron,  dwustronnych  stosunków zaufania  na 
podstawie wzajemnego szacunku i partnerstwa, biorąc pod uwagę interes mieszkańców wyżej 
wskazanych regionów,

− współpraca  w  zgodzie  z  obowiązującym  prawem  Rzeczypospolitej  Polskiej  i  Republiki 
Litewskiej,

− rzetelne  i  uczciwe  wykonywanie  podjętych  zobowiązań,  jak  również  unikanie  sytuacji 
mogących zaszkodzić stronom gospodarczo lub w jakikolwiek inny sposób.  

Obecnie Gmina Miasto Ełk jest na etapie realizacji czterech projektów partnerskich  z Administracją 
Miasta Alytus w ramach Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska
2007 – 2013.  W nowej perspektywie finansowej UE Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – 
Polska będzie kontynuowany. Podpisanie porozumienia o współpracy miast będzie deklaracją dalszej 
współpracy między samorządami w celu wspólnego aplikowania o fundusze zewnętrzne i współpracę 
w różnych obszarach.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski zgłosił następujące poprawki:
-  w tytule  projektu uchwały dodać po słowach„...Gminą Miastem Ełk...  dopisać  (Rzeczpospolita  
Polska)...”,
- w § 2 ust. 2 „Gmina Miasto Ełk...”
- w treści Porozumienia na wstępie poprawić zapis: ” „Gmina Miasto Ełk (Rzeczpospolita Polska), 
którą  reprezentuje  Prezydent  Miasta  Ełku  Tomasz  Andrukiewicz  i  Administracja  Miasta  Alytus 
(Republika Litewska), którą reprezentuje Mer Jurgis Krasnickas (zwane dalej stronami).
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 12 głosami „za” - jednomyślnie przyjęli zgłoszone 
poprawki – zostanie to wprowadzone w formie autopoprawki.
Następnie  członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 12 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  podpisania porozumienia o współpracy pomiędzy Gminą 
Miastem Ełk, a Administracją Miasta Alytus (Republika Litewska) wraz z autopoprawkami.

5) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt uchwały w sprawie  przyjęcia programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2014 r. - zgodnie 
z art. 11a ustawy o ochronie zwierząt – Rada Gminy wypełniając obowiązek zapewnienia opieki 
bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania, określa w drodze uchwały, corocznie do 31 marca, 
program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt

Projekt  w/w  programu  przekazany  został  do  zaopiniowania  powiatowemu  lekarzowi 
weterynarii,  Towarzystwu  Opieki  nad  Zwierzętami  Oddział  Ełk  oraz  zarządcom  obwodów 
łowieckich zlokalizowanych na terenie miasta. 
W/w  podmioty  nie  wydały  opinii  o  powyższym  programie  w  terminie  21  dni  od  dnia  jego 
otrzymania, co uznaje się za jego akceptację. 



Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  dodał,  że  do  Komisji  Zdrowia  i  Spraw Społecznych 
skierowana  została  informacja  dotycząca  funkcjonowania  Schroniska  dla  zwierząt  „GREEN 
HOUSE” w Krzeczkowie. W schronisku przebywa ok. 210 psów z terenu miasta Ełku. Stwaka za 
psa 4,35 zł, za szczeniaka 2.10 zł za dobę. Cena za wyłapywanie również uległa zmniejszeniu.

Radny Karol Marchel zwrócił uwagę na problem uciążliwych odchodów ptasich, zwłaszcza w 
parku „Solidarności” w centrum miasta. Należałoby spróbować jakoś ten problem rozwiązać.

Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  zaproponował  rozważenie  zmiany 
rozmieszczenia ławek w tym parku, by nie były one bezpośrednio pod gałęziami drzew, na których 
siadają ptaki i nie były na bieżąco zabrudzane.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – radni zgłosili problemy i postaramy się coś zrobić, by tę 
uciążliwość ptaków zmniejszyć.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 12 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie   przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2014 r.

6 i 7) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił dwa projekty uchwał:
− zmieniającą uchwałę  w sprawie podziału miasta Ełku na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,
− zmieniającą uchwałę  w sprawie podziału miasta Ełku na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  
Zmiana jest  związana  z  utworzeniem nowych ulic  o  nazwach:  Szyszkowa,  ks.  prał.  Mariana 

Szczęsnego, Rondo Saperów, Srebrna, płk Witolda Pileckiego. W związku z tym zmianie ulega opis 
okręgów wyborczych Nr 1,  Nr 4,  Nr 7,  Nr 9 i  Nr 11.  Taka sama zmiana jest  wprowadzana w 
obwodach wyborczych.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 12 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę   w  sprawie  podziału  miasta  Ełku  na  okręgi 
wyborcze,  ustalenia  ich  granic  i  numerów oraz  liczby radnych  wybieranych  w każdym okręgu 
wyborczym.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały zmieniający uchwałę  w sprawie podziału miasta Ełku na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.

8) Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa poinformował, że wpłynął jeszcze jeden projekt uchwały 
w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  –  stanowi  ona  odnogę  od  ulicy  Podmiejskiej.  Do  tej  drogi 
przylegają tereny komunalne włączone w obszar SSSE S.A., z których część przeznaczona jest w 
chwili  obecnej  do  sprzedaży.  W przypadku  pojawienia  się  inwestora,  który  zechce  rozpocząć 
działalność na tym terenie, zajdzie konieczność nadania numerów porządkowych nieruchomościom 
inwestycyjnym. Proponuje nazwę ulicy „Produkcyjna”.
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski zwrócił uwagę, że ulica Produkcyjna jest w 
każdym mieście, może należałoby nadać nazwę bardziej rozwojową, nie nadawać banalnych nazw. 
Proponuje nazwę „Innowacyjna”.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz zaproponował nazwę „Miejska”.
Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  ustalił  tryb  głosowania  –  każdy  z  radnych, 
członków Komisji ma jedne głos „za” konkretną propozycją nazwy ulicy.
Pod głosowanie w pierwszej kolejności poddano nazwę ulica „Produkcyjna”.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; oddali  7 głosów „za” nazwą ulicy „Produkcyjna”- 
(propozycja uzyskała większość głosów). Wobec takiego wyniku głosowania, nie głosowaniu już 



pozostałych propozycji.
Do punktu  5- go 

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt opinii w sprawie projektu zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ełk na terenie położonym w 
obrębach  Nowa  Wieś  Ełcka,  Mącze,  Mąki,  Malczewo,  Szarejki,  Rostki  Bajtkowskie,  Ciernie, 
Niekrasy,  Bajtkowo,  Karbowskie,  Talusy  -  .projekt  zmiany  Studium  w  szczególności  zakłada 
dostosowanie ustaleń do obowiązujących przepisów dotyczących Obszaru Chronionego Krajobrazu 
oraz  wyznaczenie  terenów  pod  lokalizację  urządzeń  wytwarzających  energię  elektryczną 
z  odnawialnych  źródeł  energii  o  mocy  przekraczającej  100  kW,  wyznaczenie  granic  stref 
ochronnych od urządzeń wytwarzających energię elektryczną ze źródeł odnawialnych, związanych 
z ograniczeniami w zabudowie, zagospodarowaniu i użytkowaniu terenu.

W myśl § 20 Statutu Miasta Ełku uchwalonego uchwałą Nr XX/186/08 Rady Miasta Ełku z dnia 
29 stycznia 2008r., ogłoszonego w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 21 marca 2008r. Nr 45, poz. 956 oraz zgodnie z art. 11 pkt. 6 lit. b) ustawy z dnia 27 marca  
2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2012 r. poz. 647, z późn. zm.) 
organem właściwym do opiniowania ww. projektu zmiany Studium Gminy Ełk jest Rada Miasta 
Ełku.

Zgodnie ze stanowiskiem Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego,  wyrażonego 
w piśmie znak: GM.7231.4.2013 z dnia 20.12.2013 r.  (data  wpływu pisma),  dążąc do rozwoju 
odnawialnych źródeł energii, nie można ignorować zagrożeń i ograniczeń, jakie wiążą się z każdym 
z ich rodzajów. Należy pamiętać, że siłownie wiatrowe nie pozostają bez wpływu na środowisko. 
Powodowany przez nie hałas oraz niebezpieczeństwo, jakie stwarzają dla ptaków to tylko jedne ze 
skutków  ich  szkodliwego  oddziaływania  na  otoczenie.  Niemniej  istotne  jest  radykalne 
i  długotrwałe  przekształcenie  krajobrazu  naszego  regionu,  który  obecnie  zaliczany  jest  do 
najpiękniejszych w skali Polski i Europy.

Mając powyższe na uwadze, w trosce o rozsądne kształtowanie przestrzeni publicznej, wnosimy 
o  negatywne  zaopiniowanie  projektu  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Ełk  na terenie położonym w obrębach Nowa Wieś Ełcka, Mącze, Mąki, 
Malczewo, Szarejki, Rostki Bajtkowskie, Ciernie, Niekrasy, Bajtkowo, Karbowskie, Talusy.
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski zwrócił uwagę na zapis w § 1 pkt. 78 str 17 
studium – energetyka wiatrowa jest  jedną z najlepszych energetyk. Wiatrak można postawić w 
terenie zalesionym, natomiast ogniwa fotowoltaiczne już tylko na pustym terenie. Farmy wiatrowe 
lokalizuje się tutaj w okolicach stacji transformatorowej w Nowej Wsi Ełckiej. Oczekujemy energii 
odnawialnej.  Radny  powiedział,  ze  ma  odmienne  zdanie.  Należy  dać  możliwość  rozwoju 
pozyskiwania energii wiatrowej.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch powiedział, że chciałby poprzeć wypowiedź 
Przewodniczącego Komisji. Jest to teren z dala od miasta. Są to alternatywne źródła energii i jest 
jak najbardziej za pozytywną opinią.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – jest tutaj opinia osoby kompetentnej, jeśli chodzi o 
szkodliwe  oddziaływanie.  Ponadto  jest  to  najdroższe  źródło  energii.  Ustawodawca  nie  określił 
wymogów, jakie powinny spełniać takie farmy wiatrowe. 

Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski powiedział, że jest jak najbardziej za opinią 
Pana Prezydenta. Niedługo powstanie most energetyczny z miasta Alytus i to powinno wystarczyć, 
jeśli chodzi o dostawy energii. Ponadto wiatraki zupełnie do naszego krajobrazu nie pasują. 

Naczelnik Marta Herbszt dodała, że jak wynika z pisma, Marszałek prowadzi 230 postępowań 
odwoławczych. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski – występuje szereg uwarunkowań 
ekologicznych, na które mają wpływ siłownie wiatrowe. Zmienia się środowisko, populacje ptaków 
występujące  na  danym terenie.  Zmiany są  nieodwracalne  i  należy  do  tego  tematu  podchodzić 
bardzo ostrożnie.
Komisja  w  glosowaniu  jawnym;3  głosami  „za”,  przy  3  głosach  „przeciw”  i  5  głosach 



„wstrzymujących się”  nie wyraziła opinii do projektu opinii Rady Miasta Ełku w sprawie projektu 
zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ełk na terenie 
położonym w obrębach Nowa Wieś Ełcka, Mącze, Mąki, Malczewo, Szarejki, Rostki Bajtkowskie, 
Ciernie, Niekrasy, Bajtkowo, Karbowskie, Talusy.

Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski zwrócił się o wyjaśnienie, dlaczego nie działa 
wiatrak przy Centrum Edukacji Ekologicznej.  

Do punktu  6- go 
Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił sprawę apelu, z jakim wystąpiło Stowarzyszenie 

„Dobry Duch Samorządu” dotyczącym zaprzestania  stosowania soli do usuwania śliskości w okresie 
zimowym – kserokopia w załączeniu do protokołu.

Mamy w tej sprawie opinię Komendy Powiatowej Policji w Ełku, która stoi na stanowisku, że 
dotychczasowy sposób utrzymania stanu nawierzchni dróg w okresie zimowym, jest zadowalający. 
Ponadto w sytuacjach ekstremalnych zwiększenie ilości  środków odśnieżania np.  soli,  celem jak 
najszybszego  usunięcia  śniegu  lub  lodu,  jest  jak  najbardziej  pożądane  –  kserokopia  pisma  w 
załączeniu.  To ostatnie  zdanie  jest  bardzo  ważne  w  tej  opinii.  My stosujemy mieszankę  solno-
piaskową z zachowaniem odpowiednich proporcji.

Całkowite wyeliminowanie soli spowoduje wzrost kosztów o ok. 40-50%. Gdy będzie gołoledź 
na drogach będzie ślisko i za to zapłaci miasto. Będzie zatem drożej, bardziej niebezpiecznie i wcale 
nie bardziej ekologicznie. Przedłożyliśmy nasze argumenty i prośba do Komisji by rozpatrzyła to 
stanowisko i jej poparła.

Radny  Jan  Wielgat  –  tylko  i  wyłącznie  mieszanka  piaskowo-solna  może  zapewnić 
bezpieczeństwo na ulicach naszego miasta.

Radny Adam Dobkowski powiedział,  że przyjmuje do wiadomości te argumenty.  Chcieliśmy 
delikatnie tę sól ograniczyć.

Komisja  w  głosowaniu  jawnym  0  głosami  „za”,  przy  6  glosach  „przeciw”  i  2  głosach 
„wstrzymujących  się”  do  wniosku  przedstawicieli  Stowarzyszenia  „Dobry  Duch  Samorządu” 
dotyczącego  zaprzestania  stosowania  soli  do  usuwania  śliskości  w  okresie  zimowym  wydała 
negatywną opinię.

Do punktu  7- go 
Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  poinformował,  że  członkowie  Komisji 

otrzymali projekt stanowiska w sprawie obrony dzieci przed ideologią gender – w załączeniu do 
protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta  Stefan Węgłowski  – wniosek został  skierowany do wszystkich 
radnych i jako wniosek formalny znajdzie się w porządku obrad kolejnej sesji Rady Miasta.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Krzysztof  Wiloch  –  czy  problem o  którym się  tutaj  mówi 
stanowisku występuje w naszych szkołach? Chciałby usłyszeć odpowiedź Pana Naczelnika Wydziału 
Edukacji.

Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski – nie ma takich danych i informacji odnośnie 
naszych placówek. Podobno coś takiego pojawiło się w Warszawie.

Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski – chodzi o podjęcie działań zapobiegawczych w 
naszym mieście  przeciwko ideologii   gender.  Dlatego prosi,  by spokojnie zapoznać się z treścią 
stanowiska. Jest to gorsze zagrożenie niż „Holokaust”.

 Radny Adam Dobkowski powiedział, że na wstępie chciałby podziękować za sprawne łatanie 
ubytków,  „dziur”  w jezdni  na  ulicach miasta.  Następnie  radny Adam Dobkowski  zwrócił  się  o 
wyjaśnienie incydentu, jaki miał miejsce około 3 tygodnie temu na lekcji w Szkole Podstawowej nr 7 
(pobiło się dwóch uczniów).

Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski powiedział, że podejmuje się wyjaśnienia tej 
sprawy i indywidualnie poinformuje radnego.

Radny Adam Dobkowski powiedział, że chciałby zaapelować do Komisji o podjęcie jakieś formy 



apelu  czy  stanowiska  odnośnie  sytuacji  na  Ukrainie  i  przekazać  to  Ambasadorowi  Ukrainy 
w Białymstoku.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  jest  to  bardzie  sprawa  na  szczeblu  państwowym 
i mediacji ministrów oraz przedstawicieli Unii Europejskiej. Natomiast naszą Radę Miasta powinny 
bardziej zajmować sprawy lokalne. 

Radny Dariusz Wasilewski zwrócił się z pytaniem – jak wygląda współpraca z firmą, która ma 
odławiać bezpańskie psy w naszym mieście? Chodzi o czas i zgłaszanie.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  – zjawiska wałęsających się  bezpańskich  psów trzeba 
zgłaszać Straży Miejskiej. Od grudnia 2013 roku rozpoczęliśmy współpracę z nowym Schroniskiem 
dla zwierząt. Zwróciliśmy się do nich o uaktualnienie strony internetowej dotyczącej adopcji psów. 

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk dodał,  że na każde wezwanie 
jedzie  Straż Miejska i  zabiera psa.  Jest  on czasowo umieszczany w PUK, gdzie jest  taki  punkt 
przejściowy a następnie w ciągu 18 godzin ma trafić do schroniska.

Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski poruszył następujące sprawy:
1) prośba  do  Komisji,  by  w  planie  pracy  w  m-cu  marcu  lub  kwietniu  umieścić  sprawozdanie 

Okręgowej Prokuratury o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta za rok 2013,
2) sprawa, o którą  apelowaliśmy dot. przekształcenia Szkoły Policealnej w Ełku "Medyk" w Wyższą 

Szkołę Zawodową o kierunkach medycznych – przepis nie dotyczy szkół policealnych. Dlatego 
też możemy ewentualnie podjąć rozmowy z dziekanem prof. dr. Żwirowiczem co do studiów 
wyższych na kierunku pielęgniarskim. 

Radny  Krzysztof  Wiloch  zwrócił  się  z  wnioskiem  o  przedłożenie  informacji  -  ile  osób 
w naszych placówkach oświatowych: szkołach podstawowych, gimnazjach, przedszkolach, żłobku 
posiada wynagrodzenie zasadnicze poniżej 1680 zł.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Michał  Tyszkiewicz  podziękował  za  sprawne i  skutecznie 
odśnieżanie dróg oraz chodników w naszym mieście.

Radny Dariusz Wasilewski zwrócił się z pytaniem odnośnie przetargu na odbiór odpadów – czy 
będzie  również  taka  analiza,  jak  ten  system funkcjonuje?  Czy będzie  ten  temat  przekazany na 
Komisję?

Z-ca Prezydenta Miasta  Kamil  Buksa – jesteśmy na etapie zapytania specyfikacyjnego. Będą 
pewne  zmiany  co  do  częstości  wywozów,  chodzi  szczególnie  o  duże  gabaryty,  co  zgłaszały 
spółdzielnie  mieszkaniowe.  Co  do  rozliczeń  zmian  nie  przewidujemy.  Przygotujemy  materiał 
i przekażemy Komisji do dyskusji. Co do oceny funkcjonowania zrobimy takie podsumowanie po 
pełnym roku.

Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  –  kolejne  posiedzenie  Komisji  planujemy 
w Parku Naukowo-Technologicznym i moglibyśmy je połączyć z posiedzeniem Komisji Budżetowej 
i Rozwoju Gospodarczego.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                           

Małgorzata Stachowiak
Przewodniczący Komisji         

 
Wojciech Kwiatkowski 
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